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Protokół Nr VIII/36/2021 

z XXXVI sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 28 grudnia 2021 r. 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad,                            

w związku z tym, że nikt nie zaproponował zmian poddał pod głosowanie zaproponowany 

porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                          

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2022 rok 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Miasto Rzeszów 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 stycznia 2022 r. do 31 marca 

2022 r. z terenu Gminy Rakszawa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych do gminnego zasobu nieruchomości 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2021 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2021 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2021 – 2031 

17. Wnioski i zapytania radnych 

18. Sprawy różne 

19. Zakończenie obrad 
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Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z XXXV sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXV sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż głównym Jego zadaniem jest organizacja sesji, jest 

w stałym kontakcie z Panem Wójtem, z pracownikami Urzędu, z dyrektorami jednostek.                      

W okresie pandemii ograniczone są spotkania, wydarzenia w których zawsze uczestniczył. Pan 

Przewodniczący uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji, zadbał o to, aby na 

wspomniane posiedzenie zaprosić osoby, które należało zaprosić. Przewodniczący Rady 

Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, iż działania w okresie międzysesyjnym skupiały się głównie na 

nadzorowaniu jednostek, był to czas bardzo pracowity ze względu na zakończenie roku, 

podsumowanie inwestycji, ich odbiory i rozliczenie. Prace związane były również z budżetem 

na 2022 rok, czy przygotowaniem wniosków o dofinansowania zewnętrzne, w tej chwili 

dotyczą Polskiego Ładu, w grudniu dotarł sygnał, że będzie drugi nabór, w pierwszym Gminy 

dostała niecałe 7.500.000,00 zł na przebudowę stadionu sportowego. Gmina będzie chciała 

złożyć co najmniej dwa wnioski, pierwszy wniosek będzie związany z przebudową dróg na 

terenie gminy, drogi które zostały wyznaczone do wniosku zostały podane radnym, jedna z nich 

uległa zmianie ze względu na brak zgód mieszkańców, na dzień dzisiejszy brane są pod uwagę 

drogi w Rakszawie od drogi wojewódzkiej koło CPN, do Dąbrówek, druga droga to Wołochy 

– Kościelne na wszystkich odcinkach, gdzie do tej pory nie została przebudowa wykonana, 

trzecia droga to tzw. ujęcia wody, to jedna z największych inwestycji, gdyż planowana jest jej 

kompleksowa przebudowa, łącznie z likwidacją osuwisk, tu kwota może sięgać nawet 

2.500.000,00 zł, ale jest szansa, aby z tego dofinansowania ją wykonać. Następna to droga 

Wydrze Morgi, droga która wymaga przebudowy, to droga Wydrze – Kąty Wydrzańskie, ta 

droga jest wąska, trzeba ją poszerzyć. We wniosku miała być wpisana droga Rakszawa 

Cegielnia, ale ze względu na brak zgód mieszkańców na poszerzenie drogi nie będzie ona 

złożona do Polskiego Ładu, zastąpi ją droga Rakszawa Kąty tzw. Kołchoz. Pierwszy wniosek 

będzie opiewał na kwotę około 7.000.000,00 zł. Drugi wniosek, który Gmina planuje złożyć 

dotyczy przebudowy szkół, inwestycje jakie trzeba w szkołach wykonać opiewają na kwotę 

około 8.000.000,00 zł, w to wchodzi przebudowa dachu na ZSTG, może i elewacja, wykonanie 

odwodnienia i izolacji fundamentów od strony istniejącego parkingu, centralne ogrzewanie, 

remont drugiego piętra, ocieplenie stropu w Szkole Podstawowej Nr 2, w Szkole Podstawowej 

Nr 3 ocieplenie stropu, izolacja fundamentów, sala gimnastyczna z całym zapleczem wymaga 

kapitalnego remontu, sam remont Sali z zapleczem jest szacowany na kwotę od 800.000,00 do 
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1.000.000,00 zł, w Szkole Podstawowej w Wydrzu trzeba wykonać remont centralnego 

ogrzewania, docieplenie stropu, odwodnienie, kanalizację, może trzeba będzie przygotować 

budynek pod rozbudowę. W Szkole Podstawowej w Węgliskach jest trudniejszy temat, szkoła 

powoli przestaje istnieć, jest tam coraz mniej dzieci, niektórych klas nie udało się uruchomić, 

w związku z czym docelowo nastąpi tam przebudowa w oddział żłobkowo – przedszkolny                       

z klasami szkoły I – III. Trzeba tam wykonać elewację, docieplić strop. Pan Wójt powiedział, 

iż oprócz wspominanych będą też składane drobniejsze wnioski, przygotowywane w dalszym 

ciągu są rozbudowy sieci wodociągowych i kanalizacyjnych, tych odcinków jest dużo, 

kanalizacja to głównie Rakszawa Rąbane i Basakówka, jeżeli chodzi o oświetlenie, to 

zatwierdzonych zostało kilkanaście odcinków, zostały one przyjęte do realizacji na rok 

następny.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Panią Sekretarz.  

Pani Sekretarz powiedziała, iż na ostatniej sesji zostały podjęte uchwały: 

− Uchwała Nr XXXV/279/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                       

w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2025 Zakładu Usług 

Komunalnych Energokom sp. z o.o. w Rakszawie” – uchwała została przekazana do 

Energokomu i jest w trakcie realizacji,  

− Uchwała Nr XXXV/280/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                        

w sprawie użytku ekologicznego – uchwała została przesłana do Nadleśnictwa                           

w Leżajsku, a także do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podkarpackiego, gdzie została opublikowana w dniu 9 grudnia 2021 r. pod pozycją 

4397, 

− Uchwała Nr XXXV/281/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 rok                       

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/275/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 18 

października 2021 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania odpadów – uchwała została przesłana do publikacji 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego, gdzie została opublikowana 

w dniu 13 grudnia 2021 r. pod pozycją 4478, 

− Uchwała Nr XXXV/282/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                            

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – uchwała została 

przesłana do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego, gdzie 

została opublikowana w dniu 1 grudnia 2021 r. pod pozycją 4096, będzie miała 

zastosowanie do naliczenia podatków za rok 2022, 

− Uchwała Nr XXXV/283/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                        

w sprawie zmiany Uchwały Nr LVII/266/18 Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 sierpnia 

2018 r. w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Rakszawa – uchwała została przesłana do publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podkarpackiego, gdzie została opublikowana w dniu 8 

grudnia 2021 r. pod pozycją 4351, 

− Uchwała Nr XXXV/284/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                      

w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z terenu urządzonego znajdującego 

się na działkach nr 5898 oraz 5899 położonych w msc. Rakszawa, znajdującego się                    
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w obrębie budynków użyteczności publicznej – uchwała została przesłana do publikacji 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego, gdzie została opublikowana 

w dniu 8 grudnia 2021 r. pod pozycją 4346, 

− Uchwała Nr XXXV/285/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                      

w sprawie zmiany uchwały nr XIX/153/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 15 lipca                   

2020 r. w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z parkingów niestrzeżonych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Rakszawa – uchwała została przesłana do publikacji 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego, gdzie została opublikowana 

w dniu 8 grudnia 2021 r. pod pozycją 4347, 

− Uchwała Nr XXXV/286/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                       

w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego 

odprowadzania ścieków w okresie od 1 października 2021 r. do 31 grudnia 2021 r.                          

z terenu Gminy Rakszawa – uchwała w trakcie realizacji, 

− Uchwała Nr XXXV/287/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021 roku                    

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021 – uchwała 

w trakcie realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022. Pan Przewodniczący o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż program przyjmowany jest corocznie, realizowany jest z dużym 

rozmachem, niemniej jednak są związane głównie z likwidowaniem skutków tych problemów, 

Gmina nie ma rozbudowanych uprawnień do likwidowania problemu alkoholowego, Gmina 

współpracuje z różnymi grupami, czy stowarzyszeniami, m. in. działania dotyczą ograniczania 

liczby punktów, gdzie sprzedawany jest alkohol, programy służą wsparciem młodzieży 

dotkniętej problemem, czy też służą w aktywizacji osób dorosłych dotkniętych przez ten 

problem. Pan Wójt powiedział, iż problem alkoholizmu jest podstawowym problemem, który 

powinien być zwalczany tym programem, jest też problem z narkotykami, dopalaczami, czy 

tzw. eurosieroctwo, dodał iż najważniejszym problemem jest brak integracji dzieci i młodzieży, 

a także tzw. wykluczenie społeczne, oni się nie gromadzą, nie spotykają się ze sobą, nie mają 

wspólnych zainteresowań, nie realizują się grupowo, tylko indywidualnie, nie rozmawiają ze 

sobą, a kontaktują się tylko przez media, w związku z tymi wszystkimi czynnikami młodzież 

odreagowuje sięgając po różnego rodzaju używki, trzeba zwalczać przyczynę, a tu zwalczany 

jest skutek. Pan Wójt powiedział, iż w ramach realizacji programu organizowane są konkursy, 

m.in. na najładniejszy ogród, posiadanie takiego ogrodu to ogromny wysiłek, ale też 

zainteresowanie innych, którzy zaczynają rozmawiać na ten temat, niejednokrotnie wzbudza to 

w innych podobne pasje. Na konkurs dotyczący recenzji ulubionej książki wpłynęło bardzo 

dużo zgłoszeń, wymagało to współpracy np. między dzieckiem a rodzicem, gdyż ktoś musiał 

nagrać film. W ramach realizacji wspierany jest rozwój sportu, takim strzałem w dziesiątkę 

okazał się nordic walking, nie samo wyznaczenie tras, czy rozdawanie kijków, ale 

zorganizowanie spaceru, zorganizowanie grup, które wspólnie chodziły, zainteresowanych 

osób było bardzo dużo, mieszkańcy dopytują, czy ten program będzie kontynuowany, Pan Wójt 

powiedział, iż ta akcja będzie kontynuowana, może nie z rozdawaniem kijów, ale będą 

organizowane wspólne przejścia, w tej chwili da się zauważyć, że mieszkańcy tworzą wspólne 

grupy i razem chodzą. Pan Wójt powiedział, iż znaczna część konkursów organizowanych 

przez Gminę pojawia się z inicjatywy mieszkańców, niebawem pojawi się kolejny konkurs, 



5 
 

tym razem zachęcający mieszkańców do gotowania, szczególnie potraw regionalnych, zamiar 

jest taki, aby na podstawie przepisów naszych mieszkańców wydać książkę kulinarną, żeby 

mieszkańcy sami dzielili się swoimi pasjami. Realizacja programów ma na celu integrację                    

w rodzinach, integrację między sąsiadami, żeby dzieci czuły się zaakceptowane i miały 

odpowiednie warunki do nauki, a według najnowszych danych odpowiednie warunki zaczynają 

się, jeżeli grupa, klasa liczy co najmniej 15 osób. Problem zawsze pojawia się na skutek czegoś, 

tu trzeba likwidować przyczyny. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                           

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2022. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/288/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2022 rok. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uzasadnienie jest takie samo, jak przy Programie Profilaktyki                                 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, dodał iż w Gminie Rakszawa podobnie jak                           

w innych gminach istnieje problem związany z narkotykami, czasem mniej lub bardziej 

widoczny. Wyraził nadzieję, że działania odpowiednich służb okażą się skuteczne.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Pan J. Panek powiedział, iż podobało Mu się wystąpienie Pana Wójta, niemniej jednak musi 

powiedzieć, że jak wielokrotnie mówił ma czas w związku z czym dużo jeździ i chodzi po 

terenie Gminy i ze swojego doświadczenia wie, bo widzi co się dzieje, w związku z czym 

zasugerował, aby zrobić wszystko, żeby na terenie naszej Gminy nie były „popularnie dostępne 

narkotyki, a są”, odbywa się to w takiej formie „że przyjeżdżają obcy ludzie, robią interes na 

naszych młodzieńcach, na naszych mieszkańcach i oferują te rzeczy w każdej prawie chwili, 

zmieniają tylko miejsca, ja obserwuję to wszystko i widzę co się dzieje i mogę w tej chwili 

wskazać miejsca, gdzie można te rzeczy nabyć”, dodał iż wielokrotnie nie wytrzymał i zwrócił 

tym osobom uwagę, że wie po co tu przyjeżdżają i może to się we wiadomy sposób skończyć, 

to pomogło tylko tym, że zmieniło się miejsce. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  
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„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/289/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto 

Rzeszów. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w celu zabezpieczenia zdrowia, życia, czy bezpieczeństwa 

mieszkańców co roku podpisywana jest umowa z Gminą Miasto Rzeszów na prowadzenie 

przez nią Izby Wytrzeźwień, temat jest znany, ale na szczęście coraz mniej nasi mieszkańcy                  

z tego korzystają. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/290/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dziewiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 stycznia 2022 r. do 31 marca 2022 r. 

z terenu Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż rok 2021 zamykany jest z dopłatą do mieszkańców  w wysokości 

prawie 500.000,00 zł, są to znaczne środki, w roku 2022 chciałby utrzymać dopłatę                                  

w wysokości 2,00 zł do 1m3, jest to niższa dopłata o ponad 1,00 zł, ceny wszystkiego rosną                    

w zastraszającym tempie, ceny wody i kanalizacji przez ostatni bardzo długi okres udało się 

utrzymać bez zmian, budżet jest niewielki, dochody bieżące są dość niskie, do tej pory taryfa 

za wodę i ścieki nie została jeszcze podniesiona, dodał iż dopłata na chwilę obecną 

zaplanowana jest tylko na I kwartał i nie może obiecać, że będzie ona do końca roku, gdyż 

budżet jest napięty, wydatki bieżące są coraz większe, wzrastają koszty utrzymania szkół                         

i przedszkoli, a kwota pobytu dziecka za jedną godzinę powyżej obowiązkowego czasu nadal, 

od wielu lat wynosi 1,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                          

w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego odprowadzania 

ścieków w okresie od 1 stycznia 2022 r. do 31 marca 2022 r. z terenu Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/291/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej 

grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 stycznia 

2022 r. do 31 marca 2022 r. z terenu Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie tego tematu poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwałę na Komisji omawiał Kierownik Referatu, jest to 

nieruchomość położona w miejscowości Węgliska. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna, dodał iż odbył się objazd 

nieruchomości gminnych, którymi zainteresowani są mieszkańcy i tę działkę radni wspólnie 

zaopiniowali do sprzedaży. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/292/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych do gminnego zasobu nieruchomości. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwał również była omawiana na posiedzeniu Komisji, jest to 

kolejny krok w kierunku regulowania gminnych dróg publicznych. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 
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wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych do gminnego zasobu 

nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/293/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

nabycie nieruchomości gruntowych do gminnego zasobu nieruchomości, odczytał jej treść,                  

a następnie uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż temat ten jest znany, dotyczy współpracy podjętej przez samorządy                   

z Marszałkiem Województwa, przy przebudowie drogi wojewódzkiej i wybudowaniu wiaduktu 

nad torami kolejowymi, wcześniejsze ustalenia były takie, że płatność będzie w dwóch ratach, 

później na prośbę Marszałka zostały zmienione na jednorazową płatność całości kwoty                          

w wysokości 200.000,00 zł w 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/294/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu, odczytał jej treść, a następnie 

uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2021. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwała ta była szeroko omawiana przez Panią Skarbnik na 

posiedzeniu Komisji, dodał iż są to wydatki związane z przebudową przedszkola, w związku                  

z ogromną ilością osób chętnych, do oddania dzieci do przedszkola, czy też do żłobka Pan Wójt 

podjął decyzję, aby dostosować nie tylko parter budynku przedszkola na potrzeby żłobka, ale 

również piętro, pewne prace budowlane już zostały rozpoczęte, na drugi etap będzie się starał 

o pozyskanie dofinansowania zewnętrznego, ale pewne prace będą do wykonania już w tym 

roku. Drugi wydatek niewygasający dotyczy przebudowy terenu wokół dawnego ZSTG, teraz 

będzie funkcjonowała nazwa Szkoła Podstawowa Nr 1, tam na bardzo dobrych warunkach 

finansowych i przy użyciu środków zewnętrznych, Pan Wójt chciałby przy okazji przebudowy 
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sieci przebudować dojazdy i place, utwardzić je nawierzchnią asfaltową, co z uwagi na 

panujące warunki atmosferyczne zostanie wykonane na wiosnę, stąd też pojawiły się wydatki 

niewygasające.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/295/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2021, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

czternasty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały zakłada przeniesienia między zadaniami 

inwestycyjnymi, zwiększa się wydatki związane z realizacją zadania pn. „Przebudowa 

przedszkola publicznego” w kwocie 111.210,15 zł w związku z koniecznością wykonania robót 

dodatkowych środki ten cel  pochodzą z zadania pn. „Budowa publicznego żłobka                                     

w Rakszawie” w kwocie 35.959,55 zł oraz z zadania pn.  „Przebudowa stadionu sportowego” 

w kwocie 75.250,60 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/296/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt piętnasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2021 – 2031. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią 

Skarbnik. 
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Pani Skarbnik powiedziała, iż w wykazie przedsięwzięć dokonano zmiany kwot wydatków na 

zadanie „Budowa sieci wodociągowej, kanalizacyjnej i Przydomowych oczyszczalni ścieków”, 

wartość kosztorysowa zadania została ustalona na kwotę 873.853,14 zł, zmieniono termin 

realizacji przedsięwzięcia, będzie ono realizowane w latach 2021 – 2023 i podlega 

dofinansowaniu ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego  w ramach PROW.                                  

W wieloletniej prognozie finansowej dokonano aktualizacji wielkości budżetu 2021 roku,                   

w związku ze zmianą kwot wydatków na przedsięwzięcia realizowane w latach 2021 – 2023 

oraz zmianą harmonogramu dofinansowania tych zadań dokonano korekty prognozy budżetu 

na lata 2021 – 2023.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji powiedział, iż projekt tej uchwały był 

omawiany na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                       

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2021 – 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXVI/297/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt 

szesnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pan Wójt powiedział, iż odpowiadając na wnioski i zapytania radnych kierowane do Niego             

w okresie międzysesyjnym, a także na komisjach poinformował radnych, że jeżeli chodzi                          

o odśnieżanie dróg gminnych, to Kierownik Referatu zostanie zobowiązany do podjęcia 

większych starań związanych z odśnieżaniem z likwidacją gołoledzi, umowa zawarta na to 

zadanie z firmą Energokom przewiduje konieczność ich reagowania na sytuację drogową bez 

konieczności ich powiadomienia, będzie podjęta intensyfikacja działań, aby reagowali 

samoistnie, pracownicy będą pełnić dyżury żeby jak najszybciej reagować na zaistniałą 

sytuację, na dzień dzisiejszy Gmina jest zabezpieczona w dużą ilość piasku z solą, sprzęt jest 

przeglądnięty i sprawny. Pan Wójt przeprosił za utrudnienia, wyraził nadzieję, że sytuacja 

ulegnie polepszeniu, a radnych i sołtysów poprosił o bezpośredni kontakt z Kierownikiem,                     

w sytuacjach jeżeli zadania te nie będą należycie realizowane. Pan Wójt powiedział, iż Zakład 

Komunalny zakupił koparkę, która będzie pomagać Powiatowi przy odśnieżaniu ich 

chodników, w tym tygodniu ma się odbyć spotkanie wójtów ze Starostą na temat odśnieżania, 

niemniej jednak nie przewiduje, aby coś w tej kwestii miało się zmienić i Gmina nadal będzie 

wykonywać te zadania. Jeżeli chodzi o oświetlenia uliczne, to poprosił radnych                                           

o skontaktowanie się z Kierownikiem, bądź pracownikiem od spraw oświetleni w kwestii 

projektów zakończonych i złożonych do realizacji, projektów powstało bardzo dużo, problemy 

z realizacją są ogromne, zarówno ze strony mieszkańców, jak i Urzędu. Pan Wójt odnośnie 

wałęsających się psów powiedział, iż w związku z sugestią sołtysa Wydrza będzie sią starał 

przygotować jakąś kampanię promocyjną o obowiązkach właścicieli jeżeli chodzi                                      

o utrzymywanie zwierząt, dodał że może na następne posiedzenie komisji zostanie zaproszony 

dzielnicowy, żeby można było na ten temat porozmawiać, powiedział iż Policja miała 

wdrożony ogólnopolski program, ale z realizacją było różnie. Pan Wójt jeżeli chodzi                                  
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o inwestycje drogowe przypomniał, że jest złożony wniosek na przebudowę drogi powiatowej 

Węgliska – Trzeboś, jest to inwestycja wspólna z Powiatem, dodał iż docierają do Niego 

informacje dotyczące możliwości złożenia wniosku do programów pomocowych na 

przebudowę drogi Rakszawa – Brzóza Stadnicka. Pan Wójt odnośnie pytania mieszkańców 

Kątów o dalsze funkcjonowanie Szkoły Podstawowej w Węgliskach, gdyż z informacji osoby 

związanej z Gminą wiedzą, że ta szkoła zostanie zlikwidowana powiedział, iż szkoła nie 

zostanie zlikwidowana, a przekształcona, będzie tam żłobek, przedszkole i szkoła dla klas                

I – III, zmiana ta jest planowana ze względu na bardzo małą liczbę dzieci. Pan Wójt na pytanie, 

czy uda się przebudować drogę Rakszawa Cegielnia powiedział, iż kilkakrotna próba była, 

kosztowała kilkanaście tysięcy złotych, niestety nie udało się, przyczyn nie należy szukać po 

stronie Urzędu, dwukrotnie odbyło się spotkanie z geodetami, nie wie, czy przyczyną tego 

niepowodzenia jest brak woli mieszkańców, czy innych osób, jest to kwestia do wyjaśnienia, 

niemniej jednak na dzień dzisiejszy Pan Wójt musi tę drogę skreślić, gdyż Gmina nie może 

robić dróg na terenach prywatnych. Kolejne pytanie dotyczyło możliwości przejmowania dróg 

wewnętrznych od mieszkańców w celu ich przebudowy, Pan Wójt powiedział, iż istnieje taka 

możliwość, taki wniosek każdorazowo jest badany, jeżeli jest to wniosek kilku, kilkunastu 

mieszkańców to tak, jeżeli jednej osoby to nie, gdyż jest to tylko dojazd. Na pytanie czy dałoby 

się coś zrobić z drogą od Urzędu Gminy w kierunku Węglisk żeby była w 100% przejezdna 

powiedział, iż jest pozytywna odpowiedź mieszkańca, w związku z czym Pan Wójt myśli, że 

się da. Pan Wójt powiedział, iż odpowiedział na wszystkie pytania, które miał zapisane. 

Przewodniczący Rady Gminy w ramach uzupełnienia powiedział, iż na posiedzeniu padło 

pytanie odnośnie luster, obecny wówczas Kierownik powiedział, iż lustra są zakupione, czekają 

na montaż. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, z związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt siedemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan J. Panek jako sołtys i mieszkaniec gminy wyraził zadowolenie z uchwalonej dzisiaj dopłaty 

do ścieków, powiedział iż Pan Wójt już odpowiedział na pytania, jakie miał zadać w kwestii 

odśnieżania, wczoraj rozmawiał z pracownikiem Urzędu i Jego odpowiedź nie bardzo „licuje” 

z tym co powiedział Pan Wójt. Pan sołtys powiedział, że miał kilka interwencji w sprawie 

odśnieżania i obiecał coś z tym zrobić, dodał iż cieszy się że dotarło to do Pana Wójta i On 

obiecał coś z tym zrobić, od pracownika Urzędu dowiedział się, że jeżeli gdzieś na drodze jest 

5 cm śniegu, to Gmina nie będzie odśnieżać, bo to za drogo kosztuje, a tu chodzi o wygodę                       

i bezpieczeństwo mieszkańców. Pan J. Panek powiedział, iż cieszy Go to, co Pan Wójt mówił 

na temat odśnieżania chodników przy drogach powiatowych, gdyż w tym przypadku 

preferowana jest mowa „że jest to obowiązek powiatu”, a jeżeli „będzie odbijana piłeczka 

Gmina do Powiatu, a Powiat do Gminy, to będziemy mieć chodniki zanieczyszczone, 

uniemożliwiające przejście, a chodzi o wygodę i bezpieczeństwo”. Pan J. Panek podziękował 

panu Wójtowi za to, że zadeklarował, iż chodniki będą odśnieżane za pomocą sprzętu                               

z Energokomu, bo jest taka potrzeba, dodał że jako radny powiatu uczestniczył w wielu 

rozmowach na ten temat i za każdym razem, wyraźnie było powiedziane, iż Powiat nie będzie 

odśnieżać chodników i tego nie robi, taka sytuacja trwa już kilkanaście lat i Pan radny nie 

wierzy w to, że coś się w tej kwestii poprawi. 

Pan B. Kłosowski podziękował Panu Wójtowi za to, że w tym roku szopka została 

zainstalowana w Rakszawie Górnej, koło Kościoła, w imieniu mieszkańców zapytał odnośnie 

uchwały antysmogowej, z informacji jakie do Niego dotarły dowiedział się, że Wójt Gminy 

Białobrzegi wydał informacje o kontrolach w domach, zapytał jak to będzie w naszej Gminie. 

Pan Wójt w kwestii przejęcia przez Gminę obowiązku odśnieżania chodników powiedział, że 

jeżeli Powiat nie ma obowiązku odśnieżania chodników, to co Gmina ma przejąć, Powiat 
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oprócz łopat nie ma żadnego sprzętu do odśnieżania chodników, nawet tam, gdzie posesje nie 

przylegają do chodników. Pan Wójt powiedział, iż będzie się starał odśnieżać chodniki, będzie 

też do tego zachęcał mieszkańców, żeby pomogli, gdyż Gmina nie wszędzie dotrze ze swoim 

sprzętem. Jeżeli chodzi o ustawę antysmogową, to przy tej ustawie zaleca mieszkańcom 

rozwagę, jeszcze jest czas na zgłaszanie się w kwestii pieców, im szybciej się zgłosi, tym 

szybciej jest się w bazie i szybciej obowiązuje go obowiązek wymiany pieca. Piece bezklasowe 

muszą być wymienione, Gmina ma obowiązek przeprowadzić kontrole i te kontrole będą 

przeprowadzone w sposób zgodny z przepisami. Pan Wójt powiedział, iż Gmina nie będzie 

zmuszać mieszkańców, aby w jednej chwili każdy z nich założył gaz, gdyż nie jest to możliwe 

z technicznego punktu widzenia, sieci nie są aż tak wydolne, jeżeli mieszkaniec ma na coś 

określony czas, to nie musi tego zrobić już, do ustawy będą jeszcze wyjaśnienia, wszystko 

trzeba sobie na spokojnie przeczytać, dodał iż palenie suchym liściastym drewnem zawsze było 

ekologiczne, nie wie dlaczego teraz nie jest, w piecach jakie mają mieszkańcy może się zdarzyć 

tak że określany jako ekologiczny piec IV, czy V klasy na ekogroszek przez nieumiejętne 

palenie może być mniej ekologiczny niż piec niższej klasy, ale przy umiejętnym paleniu. 

Pan B. Kłosowski podziękował Panu Wójtowi, powiedział iż teraz będzie można odesłać 

mieszkańców do transmisji z sesji, dodał że teraz często się słyszy, że to Gmina zakazuje 

mieszkańcom palenia węglem i drewnem. 

Pani T. Sroczyk powiedziała, iż temat zgłaszała już do Kierownika, ale jeszcze raz prosi                          

o zamontowanie tablicy informacyjnej na Bieleckówce, taka tablica była, ale została 

zdemontowana, a jest niezbędna do przekazywania informacji dla mieszkańców. Pani sołtys                  

z racji kończącego się roku podziękowała za dotychczasową współpracę oraz za pomoc dla Jej 

sołectwa, po czym złożyła wszystkim życzenia noworoczne. 

Pan M. Mierzwa podziękował za inwestycje wykonane w Jego sołectwie, poprosił o wpisanie 

jeżeli jest jeszcze miejsce, drogi Kormanice, aby w przyszłym roku móc ją wykonać. 

Pan J. Panek dołączył się do składanych przez Panią sołtys życzeń noworocznych. 

Pan Wójt kończąc rok 2021 podziękował wszystkim za dobrą i zgodną współpracę, za 

cierpliwość jaką wszyscy okazali Jego zamierzeniom, gdyż aby móc zrealizować jedne 

kosztowne inwestycje w jednej części Gminy, w innej musiał zastopować z inwestycjami, dodał 

iż ma nadzieję, e mieszkańcy Kątów zrozumieją, że wkład własny w przebudowę drogi 

Węgliska – Trzeboś może oscylować nawet koło 2.000.000,00 zł, a ta inwestycja jest 

skierowana głównie w ich kierunku. Pan Wójt powiedział, iż cierpliwi są mieszkańcy 

Rakszawy Górnej, tu w grę wchodzą dwie duże inwestycje, jedna to przebudowa Szkoły 

Podstawowej, gdzie hala sportowa i zaplecze sanitarne wymagają ogromnych nakładów 

finansowych, pojawia się kwota 1.000.000,00 zł, druga inwestycja to przebudowa drogi – ujęcie 

wody, tam kwota 2.000.000,00 zł może być niewystarczająca, jest też droga powiatowa 

Rakszawa – Brzóza Stadnicka, gdzie też potrzebny  będzie wkład własny  400.000,00 – 

500.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż wszystkie te inwestycje wymagają cierpliwości, żeby 

można było pozyskać środki, tak jak było w przypadku drogi koło internatu, wszyscy pytali 

kiedy będzie droga, a żeby zrobić ją kompleksowo i dobrze, to trzeba było poczekać na 

dofinansowanie, gdyż opierając się tylko na środkach budżetu nie udałoby się jej zrobić w taki 

sposób. Pan Wójt przypomniał, że kiedyś było 2.000.000,00 zł na inwestycje                                                

z dofinansowaniami, w tej chwili na inwestycje pozyskuje się znaczne środki, rozbudowywane 

są sieci, ale tego nie widać, to będzie bardziej widoczne, jak na danych terenach zaczną 

pojawiać się domy, dodał że Gmina nie jest zainteresowana dofinansowaniami w wysokości 

30%, Gmina jest zainteresowana dofinansowaniami 60% w górę, a najbardziej cieszyłyby 

dofinansowania 95%. Pan Wójt przypomniał, iż po otrzymaniu dofinansowania z Ministerstwa 

Sportu na przebudowę stadionu wszyscy pytali dlaczego Gmina nie bierze kredytu i nie 

realizuje inwestycji, przecież dofinansowanie jest, a cierpliwość przyniosła dodatkowe 

7.500.000,00 zł, kredytu w tej wysokości Gmina na pewno by nie dostała, sukcesem jest 

panująca zgoda, to że nikt nie dał się wciągnąć w żadne „wojny podjazdowe”, wszyscy widzą 

ile udało się osiągnąć cierpliwością i zgodą, za przykład podał przejęcie stadionu, co udało się 
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zrobić na zasadnie zamiany działek, stadion w zamian z gminne działki. Pan Wójt wracając do 

czasu rozpoczęcia kadencji powiedział, że jego planem było zakończenie kadencji                                     

z inwestycjami na poziomie 25.000.000,00 zł, czyli średnio 5.000.000,00 zł na rok, na dzień 

dzisiejszy uwzględniając promesę na stadion i inwestycje ujęte w budżecie roku 2022, kwota 

inwestycji w tej kadencji przekracza 32.000.000,00 zł, a do końca kadencji zostało jeszcze dwa 

lata. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, radnym za zgodę, za jedność, 

współpracę, za otwarte serca, gdyż kiedy tylko zwróci się do Nich o wsparcie jakiejś akcji 

charytatywnej zawsze chętnie pomagają. Pan Przewodniczący w imieniu własnym Pana Wójta, 

radnych oraz pracowników Urzędu złożył wszystkim mieszkańcom życzenia noworoczne. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie,                        

w związku z tym, że nikt nie zabrał głosu uznał punkt osiemnasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 19 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXVI sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1040 do godz. 1228.   
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